
LÉTO POD BEZ EM
Pláže  připom ínají obří park oviště pro lids k á těla. Po 

dálnicích  s e  k  jih u vlečou rozpálené plech ovk y. M édia jak o 
uštk nutá nepřetržitě m elou o k rach u ce stove k  a s ežrání 
žralok em . Děti v autech  k ňučí a zásobárny rodičovs k é 
trpělivosti jsou jak o Sah ara. Vym etla js em  vnučk y od počítače. 
Než stačily uplatnit vš ech ny své prote sty („k ousnou nás  
m ravenci, k líš ť ata nebo tarantule!“), byly jsm e  v les e . Strom y, 
m oudré stařeny, na nás  dech ly vlh k ý vzduch  plný s ilic. M ezi 
balvany, k teré tady byly dřív než první lids k á obydlí,  trčí 
s k ládk a: h adry, střepy, zk roucené zbytk y želez. –  „Babičk o, 
proč lidé dělají tak ový nepořáde k ?“ –  „Protože  s i nevidí na 
špičk u nosu.“ –  „A m ůžem e  proti tom u nějak  bojovat?“ –  
„Ano. Sam y nik dy nic do přírody nevyh azujte!“ –  „Ale to je  
m oc m alý boj.“ 

Brouzdám e  s e  louk ou. Kopretiny, vlčí m ák y, fialové 
zobáčk y k ostivalu a k lás k y trav s e  třou h olčičk ám  o k olena. 
Ž ivotodárné slunce vis í nad k rajem . Vyprávím  o dávném  
rybník u, k terý snad k dys i sah al od Z vánovic až k  M yšlínu. 
Vk ládám  do děts k ých  h lav obraz převozník a: O sam ělá postava 
v loďce če k á na dalš íh o poce stnéh o. –  „Tak  k am  to bude , 
k m otře?“ –  „Ch těl bych  k  dvorci m istra O ndřeje . Prý jsou tam  
poblíž, k dyž vystoupíš  na vrch  zvaný Ž alov, jasně vidět 
h vězdy.“ –  „Sníš -li o h vězdárně?!“ –  „Ne ne , m ůj pane, Ta bude  
založena teprve počátk em  20. století.“   

Třem blats k é nebe  tak é um í být plné h vězd. Večer uléh ám e  
na trávník  („k ousnou nás  m ravenci, k líš ť ata nebo tarantule!“) a 
k ouk ám e  vzh ůru. –  „Co je to tady cítit, babi?“ - “Cerný bez, 
děti.“ Rozvoněl s e  tělesným  pach em  s k řítk ů a víl, 
nepovš im nutý, nedoceněný. Léčivý od h lavy k  patě. Květy 
proti k ašli a s enné rým ě, listy na poh m ožděniny, s irupy a vína 
z plodů js i-li nach lazen, k ůra pro léčbu jater, odvar z k ořene  
proti jedům . Ba býval uctíván jak o strom  zrození. –  „Dávní 
Keltové s e  před ním  v pok oře  uk láněli.“ –  „ To jsou ti roboti ze  
sci-fi?“ –  „No, víte , beruš k y, Keltové tady k dys i byli dom a. A 
já doufám , že  v nás  z nich  něco zbylo. Totiž…  že  s i třeba 
v tom to létě vš im nem e , čím  to vlastně voní náš  k raj.“

Jana Poh ank ová 

BERUŠKA
Beruš k a m á černé tečk y, 
k  tom u je ště tyk adla, 
červené m á tak é k rovk y
jak o zralá m alina.

K snídani s i dává m š ice ,
k ytičk ám  tak  pom ůže .
Létá k  nim  jak  do lednice ,
cpe  s e  tak , že  nem ůže .

Je to h olk a velm i m lsná,
užitečná a m oc k rásná.

Bára Ne um annová, 6. třída



CO SE DĚJE V OBCI  

Vyh lášk a o životním  prostře dí
Tráva na zah radách  roste , m us í s e  s e k at a k osou to už dne s  

nedělá s k oro nik do. Se k ačk y jsou poh odlnějš í, ale tak é h lučnějš í. 
Tak že  v m ěs ících , k dy tráva roste  nejrych leji, slyš íte  rach ot 
s e k ače k  s k oro neustále. Jindy to nejsou s e k ačk y, ale třeba 
cirk ulárk a nebo k řovinořez. Je jasné, že  něk dy s e  s e k at a řezat 
m us í, ale aspoň v určitou dobu by m ěli být občané ch ráněni před 
nepříjem ným  h luk em . A nejen h luk em , ale tak y třeba nepříjem ným  
k ouřem  ze  spalovanéh o listí nebo vlh k éh o dřeva.

Proto zastupitelstvo v nové vyh lášce stanovilo: 
Od 20.00 h odin pracovníh o dne  do 7.00 h odin násle dujícíh o 

dne , dále  od soboty 16.00 h odin do 7.00 h odin prvníh o 
násle dujícíh o pracovníh o dne  a tak é po ce lý de n státe m  uznanéh o 
svátk u je  zak ázáno:
a) pálit v ote vře ných  oh ništích  a zah radních  k rbe ch  oh ně, k te ré 
produk ují větš í m nožství k ouře ,
b) používat h lučné stroje , např. s e k ačk y, k řovinoře zy, drtiče  větví, 
e le k troce ntrály, vrtačk y, sbíje cí k ladiva, cirk ulárk y, m otorové pily, 
bourací k ladiva, ře začk y, rozbrušovačk y, k om pre sory, sbíje čk y, 
stroje  na m ytí fasád apod., k te ré by m oh ly ruš it sous e dy.

To znam ená, že  "ch ráněná doba" je  v pracovní dny od 8 h odin 
večer do 7 h odin ráno, v sobotu od 4 h odin odpoledne a v 
neděli a ve sváte k  po celý den. Pros ím  vás , buďte oh leduplní k  
jiným  lidem , dodržujte tuto dobu k lidu a upozorněte i své sous edy, 
aby ji dodržovali. Je stanovena tak , že  k aždý m á čas  s i svou 
zah radu pos e k at - i ch ataři, k teří přijíždějí jen na vík endy, m oh ou 
s e k ání stih nout v sobotu do 16 h odin. 

Vodovod a k analiz ace
Na podzim  ch cem e  podat žádost o dotaci na ak ce , na k teré už 

m ám e  pravom ocné stavební povolení: je  to stavba k analizace v 
Třem blatech  a ve vých odní části O ndřejova (Šk olní, Ch ocerads k á, 
Družstevní, Na Křížk u a Seradovs k á) a tak é stavba druh é čističk y 
v Luční ulici (ta stávající by už nové větve k analizace nepobrala). 
Je stliže  ji dostanem e , je  m ožné (ale ne  jisté), že  s e  z ní bude  
částečně financovat i stavba k analizačních  přípoje k . Abych om  
m oh li přípojk y zah rnout do dotace, m us í být h otové proje k ty a 
stavební povolení. Proto navrh ujem e  vlastník ům  dom ů po těch to 
trasách , aby s  obcí uzavřeli sm louvu, podle k teré zaplatí 2400 Kč a 
obec s e  za to zaváže  vypracovat proje k t přípojk y a zís k at na něj 
stavební povolení. Proje k t a stavební povolení sam ozřejm ě 
potřeba, i k dybych om  dotaci tentok rát nedostali a k analizaci stavěli 
jindy. 

Pok ud jde  o vodovodní přivaděč ze  Ž elivk y, svaze k  obcí 
Region Jih  v současnosti připravuje k once sní řízení na 
provozovatele vodovodu, k terý by z vlastních  zdrojů zainve stoval 
30 % nezbytných  nák ladů. Dalš í peníze  přislíbilo m inisterstvo 
zem ědělství a Středoče s k ý k raj. Dopadne -li to dobře , m oh la by s e  
brzy postavit trasa z Kunic do Struh ařova, za Struh ařovem  už 
následuje naš e  obec.

Jak  h ospodařím e . 
Koupili jsm e pozem e k  pro šk olu. Jak  už jsm e  psali, tento 
pozem e k  o vým ěře  3809  m 2 je  v ulici Pod H řištěm , v těsné 
blízk osti areálu Sok ola. Nedalek o je  tak é pozem e k  o vým ěře  pře s  
2 500 m 2, k terý patří Pozem k ovém u fondu a k terý by m oh la obec 
zís k at bezplatně, bude -li vyře š ena re stituce círk evníh o m ajetk u (do 
té doby je  pozem e k  zák onem  zablok ovaný). M oh li bych om  tak  
stavět š k olu na pozem k u o celk ové vým ěře  s k oro 6 500 m 2, což je  
velm i pěk né. Sam ozřejm ě peníze  na novou š k olu zatím  nem ám e  a 
nebude  le h k é je  zís k at. M us ím e  však  uvažovat s  výh ledem  do 
budoucnosti: při tom , k olik  je  v naš í obci i v ok olí stavebních  
pozem k ů, nebude  za 5 až 7 let naš e  dne šní š k ola stačit. 
Kdybych om  s i pozem e k  nezablok ovali, za pár let by na něm  byly 
zas e  rodinné dom y a š k olu by prostě nebylo k de  stavět. I k dyž to 
pro nás  byla velk á inve stice , m us eli jsm e  ji podnik nout. Kupní 
cena už je  zaplacena a pozem e k  už je  v k atastru napsán na obec. 
Kolik  dne s m ám e peněz? Z a pozem e k  pro š k olu jsm e  zaplatili 
3,8 m ilionu Kč. I pře s  tento velk ý výdaj m ám e  na bank ovních  
účtech  k  23. červnu částk u 7 358 000 k orun. Z dá s e  to h odně, ale 
do k once rok u nás  če k ají velk é výdaje . Budem e  platit za dalš í 
proje k tové práce  pro vodovod a k analizaci, ale předevš ím  nás  če k á 
velm i nák ladná re k onstruk ce  obecníh o dom u. Proto budem e  m us et 
letos  na provozních  i jiných  výdajích  š etřit je ště víc než loni. 
R e k onstruk ce  obecníh o dom u. Jak  už js em  psal v únorovém  
čísle, dostali jsm e  dotaci 2,28 m il. Kč na zateplení, vým ěnu ok en a 
tepelné čerpadlo. Krom ě toh o ale je  třeba provést re k onstruk ci 
bývalé h ospody na obecní úřad, zas edačk u a k nih ovnu s  veřejným  
internetem , včetně novéh o topení, sociálníh o zařízení, 
ele k troinstalace, podlah  a zčásti i vnitřních  om íte k  (staré om ítk y v 
k uch yni jsou prom aštěné). Dále s e  bude  stavět i nový vstup z 
balk onu od s ilnice  a ram pa pro vozíčk áře , bez k teré s e  dne s  už 
veřejná budova postavit ne sm í. To vš ech no nás  bude  stát něk olik  
m ilionů –  k olik  pře sně, to s e  dozvím e , až bude  uzavřeno výběrové 
řízení, k teré probíh á. 
Proč dělám e drah ou re k onstruk ci?  Určitě ne proto, aby s e  náš  
úřad pře stěh oval do větš íh o luxusu, to bych  s i jak o starý s k rblík  
nik dy nedovolil. Naš e  budova v Průběžné ulici nám  postačuje a 
určitě bych om  v ní je ště m noh o let vydrželi. Co nás  tlačí, je  s ituace 
v m ateřs k é š k ole . Norm a předepisuje , že  na jedno dítě m us í být v 
učebnách  4 čtvereční m etry, ale š k olk a m á dne s , k dy zabírá jen 
první patro své budovy, podstatně m enš í ploch u. M ám e časově 
om ezenou výjim k u a letos  s e  už bezpodm ínečně m us í ploch a 
š k olk y zvětš it, jinak  bych om  m us eli zavřít jednu třídu. Přitom  
požadavk ů na um ístění dětí je  stále víc, než na k olik  š k olk a stačí i 
s  dosavadním i dvěm a třídam i. K tom u, aby s e  š k olk a m oh la 
nastěh ovat i do přízem í své budovy, m us ím e  něk am  um ístit š k olní 
družinu a k nih ovnu. Družina tedy přijde  na m ísto dne šníh o 
obecníh o úřadu a úřad i s  k nih ovnou s e  pře stěh ují do nově 
zre k onstruovanéh o „k ulturák u“ . 
Další úpravy ve šk olce . Dalš ích  as i 20 m 2 a tím  m ísto pro dalš ích  
5 dětí by s e  ve š k olce zís k alo, k dyby s e  ve stibul za vch odem  do 
dne šní družiny připojil k  učebně. Z nam enalo by to zřídit vch od do 
š k olk y z vých odní strany (ze  sm ěru od nám ěstí), šatna by byla na 
m ístě dne šní k nih ovny. Je zadán proje k t této m alé stavební úpravy. 
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Dotace . Krom ě dotace 2,28 m il. Kč na obecní dům , o k teré píš em e  
výš e , jsm e  dostali tři dalš í. Největš í je  s k oro 9 00 000 Kč na 
zateplení budovy m ateřs k é š k oly. Protože  ch cem e  zach ovat 
k rásnou arch ite k turu této staré budovy, nebudem e  zateplovat její 
průčelní stěnu, jen stěny ostatní; a i tam  budem e  postupovat 
m axim álně š etrně, aby s e  vzh led budovy s k oro nezm ěnil. 

Z  prostředk ů Středoče s k éh o k raje  jsm e  dostali dotaci z 
Program u obnovy venk ova ve výš i 134 000 Kč na vým ěnu ok en v 
zák ladní š k ole (k  té přidám e  200 000 Kč z naš ich  prostředk ů a 
š k ola sam a přidá peníze  ze  svéh o inve stičníh o fondu, celk em  bude  
letos  vým ěna ok en stát 463 000 Kč. Tím  ale budou ve š k ole 
vym ěněna prak tick y vš ech na důležitá ok na, zbude  jen něk olik  
starých  ok en do dvora.

Je ště jedna dotace je  od Středoče s k éh o k raje . Z  Fondu dopravně 
bezpečnostních  opatření jsm e  dostali 135 000 Kč na dva radarové 
m ěřiče rych losti vozidel. Jeden z nich  bude  um ístěn v O ndřejově 
na nám ěstí před přech odem  u autobusové zastávk y (ze  strany od 
Ch ocerad), druh ý v Třem blatech  před k řižovatk ou na Z vánovice  
(ze  strany od O ndřejova). 

Další z právy z  obce
R e k onstruk ce  veřejnéh o osvětlení. Jak  k aždý ví, naš e  veřejné 
osvětlení je  ve velm i špatném  stavu. Velk á část je  stará s k oro 40 let 
a m á prostě už svá nejlepš í léta za s ebou: svítidla jsou neúsporná 
(m ají přík on větš inou 125 W  nebo i 250 W, zatím co m oderní 
svítidla by na stejném  m ístě m oh la m ít přík on větš inou jen 50 W  
nebo 70 W ), často rozbitá a špinavá, m ají časté poruch y, stožáry 
jsou zrezivělé. Ponech ám e -li nová svítidla (k terých  je  as i 10 %) a 
vym ěním e  stará i s e  stožáry, vyjde  re k onstruk ce  (bez nové 
k abeláže) na více  než 2 m iliony k orun. Vzh ledem  k  jiným  
výdajům , o k terých  píšu výš e , nem ůžem e  tuto re k onstruk ci zaplatit 
v h otovosti, ale nabízí s e  m ožnost rozložit financování na delš í 
dobu, pravděpodobně na 15 let. V tom  případě bych om  spláceli 
přibližně 250 000 Kč ročně. Na druh ou stranu bych om  as i 70 000 
Kč ročně uspořili za ele k třinu a dalš ích  70 000 Kč za opravy 
dne šních  poruch ových  svítidel, tak že  ve s k utečnosti bych om  navíc 
proti současném u stavu platili jen as i 100 000 Kč ročně. 
Z astupitelstvo s  touto m yšlenk ou vyslovilo souh las . S realizací ale 
začnem e  až podle toh o, jak  nám  do k once rok u vyjdou peníze . 
Firm a Barvy a lak y H ostivař ch těla v areálu Z D v O ndřejově 
postavit novou sk ladovou h alu, z k teré by zásobovala celé střední 
Č ech y. Protože  by to znam enalo zvýš ení dopravní zátěže  v obci, 
rada s  tím to zám ěrem  ne souh las ila a h ala s e  stavět nebude . Z e  
stejnéh o důvodu (a tak é k vůli zápach u) jsm e  zam ítli požadavek , 
aby v s ilážní jám ě za h řbitovem  byla zřízena velk á k om postárna, 
k am  by s e  svážel z ok olí organick ý odpad a odk ud by s e  zas e  
rozvážel k om post. M ísto toh o plánujem e  v areálu Z D m alý obecní 
k om post jen pro naš e  občany, aby m ěli k am  uk ládat trávu a listí. 
Budem e  i nadále dbát na to, aby naš e  obec byla předevš ím  m ístem  
k e  k lidném u a příjem ném u  bydlení a aby s e  zde  nem oh ly rozvíjet 
činnosti, k teré by přináš ely h luk , zápach  nebo jiné nepříjem nosti. 
Posunutí zastávk y a nové dopravní značení. Z načk y označující 
začáte k  a k onec obce , s e  posunou tak to: v Turk ovicích  sm ěrem  k  
O ndřejovu až nad nově vybudovanou m ístní k om unik aci a v 
Třem blatech  sm ěrem  k  O ndřejovu před novou zástavbu. Krom ě 
toh o bude  m ezi k oncem  Třem blat a Lips k ou značk am i om ezena 
rych lost na 70 k m /h . Tyto úpravy byly už sch váleny příslušným  
s ilničním  úřadem  v Ř íčanech  a objednány u Správy a údržby 
s ilnic. Krom ě toh o jsm e  požádali, aby autobusová zastávk a v 
Třem blatech , k terá je  dne s  v nepře h ledné zatáčce před dom em  
H ajdůových , byla posunuta k  m ístu, k de  byla dřív telefonní budk a. 
Tento pře sun s e  zatím  vyřizuje  na úřadech . 

Před k řižovatk ou v H lavačově byly na náš  požadavek  osazeny 
dopravní značk y, k teré by m ěly na toto nebezpečné m ísto 
dostatečně zřetelně upozornit. Doufejm e , že  s e  tam  už nebude  
opak ovat tolik  ne h od. 
Daň z nem ovitosti. Podle novéh o zák ona m ůže  obec zvýš it daň z 
nem ovitosti na dvojnásobe k  až pětinásobe k . Boh užel tak ovéto 
zák ony píšou úředníci m inisterstva financí, k teří neznají m oc 
realitu. Je pravda, že  daň z nem ovitosti je  v naš í zem i tak  nízk á (u 
dom k u s e  zah radou jen pár s et k orun ročně), že  pom alu nepok ryje  
nák lady na její výběr. Je tak é pravda, že  obce  by ji potřebovaly 
zvýš it, aby z ní m oh ly financovat něk teré oprávněné požadavk y 
svých  občanů. Jenom že  u nás  s k oro polovinu daně z nem ovitosti 
platí zem ědělci a těm  ji nech cem e  zvyšovat. Proč? Daň z 
nem ovitosti m á sloužit na úh radu veřejných  služeb, napřík lad 
údržby a oprav k om unik ací, veřejnéh o osvětlení, š k oly, š k olk y 
apod., a prostě není pravda, že  těch  pár zem ědělců „ošlape “ 
polovinu k om unik ací nebo že  „spotřebuje “ polovinu veřejnéh o 
osvětlení, tak  proč by m ěli platit polovinu daně? A k rom ě toh o: 
h lavně dík y zem ědělcům  je  k rajina ok olo nás  tak  k rásná. 

M ůžem e  s ice  zem ědělce zcela zprostit daně, ale na druh é straně 
pak  bych om  m us eli ostatním  zvýš it daň na dvojnásobe k , aby s e  
výnos  z ní zach oval. Nejlepš í by bylo zem ědělcům  daň ponech at, 
jak  je , a ostatním  ji zvýš it; to by nik oh o m oc nebolelo a z výnosu 
bych om  m oh li finanovat něco užitečnéh o. Z ák on ale boh užel řík á: 
zvýš it jen vš em  stejně, a navíc, novostavby jsou po patnáct let 
zproštěny, tak že  by to vš ech no zaplatili starous edlíci. Proto jsm e  
zatím  daň z nem ovitosti nezvyšovali a v rám ci Sdružení m ístních  
sam ospráv i Svazu m ěst a obcí s e  snažím e  o zm ěnu zák ona. 
R e k onstruk ce  rybník u u areálu Z D. V m inulém  čísle js em  psal, 
že  předběžný rozbor bah na v tom to rybník u uk ázal vyš š í 
k oncentraci arzenu. O dběr vzork u bah na ale byl jen „am atérs k ý“, 
dělali jsm e  h o sam i. Dali jsm e  proto udělat odborný odběr bah na 
autorizovanou firm ou a výslede k  nás  příjem ně pře k vapil: 
k oncentrace arzenu i ostatních  š k odlivin je  v norm ě. Proto 
m ůžem e  požádat o dotaci na odbah nění a re k onstruk ci toh oto 
rybník u. Ž ádost s e  bude  podávat v srpnu toh oto rok u. 
Územ ní plán. Návrh  zadání územ níh o plánu byl předán na 
M ěsts k ý úřad v Ř íčanech . Ten h o roze šle různým  orgánům , na 
zák ladě jejich  připom íne k  s e  pak  sch válí zadání a podle něj s e  
udělá návrh  územ níh o plánu. V návrh u zadání s e  snažím e  co 
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nejvíc uch ovat k lidný a h ezk ý ch arak ter obce; napřík lad je  v něm  
zák az vým ěny ele k trick ých  drátů za nadzem ní k abelové vedení, 
zák az stavby větrných  ele k tráren na územ í obce , zák az činností, 
k teré nadm ěrně zvyšují dopravní zátěž v obci a podobně. 

Krom ě toh o ch cem e , aby s e  nem oh ly stavět rodinné dom y v 
ch atových  osadách , protože  tam  není m ožno udržovat ce sty, 
vyvážet odpad a podobně. Stavebníci s ice  na začátk u vždyck y 
slibují, že  k dyž s e  jim  tam  povolí stavět, žádné služby nebudou 
požadovat, ale znáte  to. Před týdnem  jsm e  dostali petici od 11 
ch atařů a dvou trvale h láš ených  občanů z jedné ch atové lok ality v 
Třem blatech ; požadují v ní vyasfaltování ce sty, k terá, jak  píšou, 
„oh rožuje jejich  životy a m ajete k  (auta)“ . Spočítal js em , že  tak ová 
ce sta by vyšla as i na 1,2 m ilionu k orun. To by za ch víli celý náš  
rozpočet padl na udržování ce st k  různým  Vystrk ovům .
Z astupitelstvo zvolilo dalš í tři členy osadníh o výboru Třem blaty: 
Jos efa Povýš ila, Jana Páce a Veronik u Lacinovou. 

O bci byla oficiálně udělena vlajk a.  Dne 13. k větna nám  v 
h lavním  jednacím  sále poslaneck é sněm ovny předs eda sněm ovny 
Vlček  a m ístopředs edk yně Něm cová předali  rozh odnutí předs edy 
poslaneck é sněm ovny o udělení vlajk y. 
Stočné. Loni byl zřízen Fond oprav a rozvoje k analizace, do 
k teréh o s e  ze  stočnéh o odvádí 6 Kč z k aždéh o k ubík u. Prostředk y 
z toh oto fondu jsou používány na inve stiční nák lady spojené s  
k analizací, tedy zatím  h lavně proje k tové práce . Z  nák ladů na 
k analizaci a čističk y, k teré jsm e  zaplatili v loňs k ém  roce , a z 
toh oto odvedenéh o příspěvk u do Fondu, bylo stanoveno stočné pro 
letošní rok  ve výš i 21 Kč/m 3.

A nak onec pár drobností. Protože  naš e  stará s e k ačk a byla už 
ve špatném  stavu a nebylo e k onom ick é ji opravit, k oupili jsm e  za 
104 000 Kč novou. V červnu s e  k onaly opravy výtluk ů v 
asfaltových  m ístních  k om unik acích  a tak é s e  instalovaly nové 
dopravní značk y. Krom ě pam átných  lip na k onci ulice  Turk ovick á 
jsou tak é prořezány něk teré dalš í staré strom y v O ndřejově a v 
Třem blatech , jejich ž usch lé větve už oh rožovaly k olem jdoucí. 

M artin M ach áče k

PROSÍM  UDRŽUJTE POŘÁDEK  
OKOLO KONTEJNERŮ!

Nezlobte se  na m ě, nem ůžu to nazvat jinak : poh odit pytel s 
odpadk y na zem  je  prasárna a na nám ěstí to platí trojnásob . A 
není žádnou om luvou „k ontejner vedle je plný, tak  k am  to 
m ám  dát“ . Nese -li něk do odpad a k ontejnery jsou plné, m ůže  
h o donést na jiné stanoviště, není to tak  dalek o. Nebo h o m ůže  
dát do své popelnice, snad k aždý nějak ou m á. Ale určitě h o 
nem ůže  dát na zem . 

Ch těli jsm e vyjít vstříc občanům , aby m oh li odpady dávat 
do k ontejneru, k dyž jdou nak upovat nebo na autobus. Tak ový 
nepořáde k  jsm e  ale neče k ali. Jestli se  situace rych le nezlepší, 
k ontejnery z nám ěstí odstěh ujem e pryč. 

Na něk terá stanoviště m ůžem e  k ontejnery i přidat, stačí 
zavolat na obecní úřad, že  dosavadní počet ne stačí. Na nám ěstí 
se  už další k ontejnery nevejdou, stanoviště u zastávk y je  plné. 

Podívejte se , jak  to u zastávk y vypadá. Nem ůžete -li tam  už 
dát odpad, odne ste  h o do jinéh o k ontejneru. ALE PRO BO H A 
NEDĚ LEJTE Z  NAŠÍ KRÁSNÉ O BCE SKLÁDKU 
O DPADKŮ

M artin M ach áče k

Nám ěstí ve dle  autobusové zastávk y ve  stře du 11. če rvna. H růza!

KLUB M LADÝCH  DIVÁKŮ
Sk ončila divadelní s ezóna 2007- 2008 KM D. Každoročně 

připravuje Z Š ve spolupráci s  D ivadlem  v Dlouh é nabídk u 
divadelních  představení, na k terých  ti nejstarš í, žáci 8. a 9 . 
ročník u, nah lédnou do „k uch yní“ pražs k ých  divadel. Běh em  
š k olníh o rok u tak  zh lédnou čtyři dram ata. M us ím  říci, že  letošní 
divadelní rok  byl velm i úspěšný. Těš ím e  s e  na dalš í již objednanou 
s ezónu sm ích u, poh ody a dobré nálady. 

VV

LETOS TÁBOR I PRO NEJM ENŠÍ
Děts k á organizace Slunce pořádá letos  k rom ě tradičníh o tábora 

na začátk u prázdnin i tábor pro ty úplně nejm enš í –  SLUNÍČ KO  
2008 v term ínu od čtvrtk a 21. 8. do neděle 24. 8. 2008.

Tábor v Kletečné m á v O ndřejově a ok olí velk ou tradici a 

k aždým  rok em  nabízí dětem  od 3 do 9  třídy zák ladní š k oly pobyt 
v k rásné přírodě plný atrak tivníh o program u. Ani letos  tom u 
nebude  jinak  a v term ínu od 28.6. do 12.7.2008 s e  m oh ou děti 
těš it na dalš í ročník  populárníh o tábora SLUNCE 2008.

Novink ou bude  tábor pro děti, k teré absolvovaly poslední 
ročník  m ateřs k é š k olk y a pro absolventy 1. a 2. třídy zák ladní 
š k oly. I pro ně s i letos  k olek tiv vedoucích  připravil tábor k terý jim  
nabídne  s eznám ení s  táborovou zák ladnou, režim em  a snad jim  
přine s e  h odně zážitk ů a ch uť  jezdit následně na „velk ý“ tábor. 

Č tyřdenní program  bude  k oncipován s  oh ledem  na věk  a 
zdatnost dětí a bude  jak ous i přípravk ou na řádný tábor Slunce .

Více inform ací naleznete  na w ebu w w w .slunce .net. Přih láš k y 
zajiš ť uje Blank a Kyclerová.




